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AKTUELNO

Prijem Republike Srbije u Partnerstvo za mir sigurno je jedan od
najve}ih spoqnopoliti~kih poena na{e zemqe u protekloj godini, a za Mi-
nistarstvo odbrane od posebnog je zna~aja ~iwenica da su rezultati re-
forme sistema odbrane prepoznati kao jedan od odlu~uju}ih faktora za
dobijawe zelenog svetla, rekao je na godi{woj konferenciji za novinare
ministar odbrane Republike Srbije Zoran Stankovi}. 

Isti~u}i da }e u procesu reforme dodatnu podr{ku Ministarstvo do-
biti od Kancelarije Natoa za vezu u Beogradu, ministar je dodao da }e
tranzit snaga Natoa preko teritorije Srbije, {to je prvenstveni ciq osni-
vawa Kancelarije, po~eti kada budu usagla{eni dodatni aran`mani na
Sporazum kojima }e se precizno definisati svi detaqi tranzita.

– Postoji u na{oj javnosti odre|ena doza nepoverewa prema spro-
vo|ewu ovog sporazuma i to je, ako se ima u vidu na{a nedavna istorija,
donekle razumqivo. Ali, mi nemamo pravo da budu}nost `rtvujemo zbog
pro{losti i nemamo vi{e prava da tapkamo u mestu ve} moramo da pre-
ska~emo stepenice da ne bismo opet izgubili korak sa svetom – rekao je
ministar. 

Izra`avaju}i zadovoqstvo {to u proteklih godinu dana nije otvorena
nijedna nova afera, ministar Stankovi} je rekao da su jedini nenadokna-
divi gubici u tom periodu bili gubici qudskih `ivota i da je najte`i zada-
tak za Ministarstvo odbrane da se u na{oj javnosti podigne svest o tome
da su reforma sistema odbrane i integracija u bezbednosne integracije
kqu~ne za celokupnu transformaciju dru{tva.

Zahvaliv{i se norve{koj ambasadi koja je u protekle dve godine odgo-
vorno i prijateqski obavqala posao kontakt ambasade za odnose Srbije
sa Natoom, ministar Zoran Stankovi} izrazio je zadovoqstvo ~iwenicom
da je na to mesto imenovana Ambasada Italije u Beogradu.

Odgovaraju}i na pitawa novinara, koja su se u najve}oj meri odnosi-
la na de{avawa koja su u protekloj godini privla~ila medijsku pa`wu, mi-
nistar Stankovi} je povodom slu~aja ~etvorice radnika vaqevskog Kru{i-
ka naglasio da je ta~no da su se u toj fabrici ~uvale ~etiri rakete tipa

NEMAMO
DA TAPKAM

GODI[WA KONFERENCIJA ZA NOVINARE 

Sve~ano potpisivawe sporazuma u Briselu
SRBIJA U PARTNERSTVU ZA MIR
Predsednik Srbije Boris Tadi} potpisao je u sedi{tu Na-

toa u Briselu, 14. decembra, Okvirni sporazum o pristupawu
Srbije Programu Partnerstvo za mir.

U govoru na sednici Severnoatlantskog saveta predsednik
Tadi} je rekao da ulazak Srbije u Partnerstvo za mir predsta-
vqa samo prvi korak u procesu koji }e kulminirati potpunom in-
tegracijom regiona u Nato. 

”Ovo je kraj izolacije, ne
samo za Srbiju, ve} i druge ze-
mqe u regionu – Bosnu i Herce-
govinu i Crnu Goru. Hteo bih da
ka`em da je Balkan bio deo
problema u pro{losti, poseb-
no u jezivoj deceniji devedese-
tih. Nove inicijative i novi
odnosi sa Natoom doprine}e
stabilnosti i prosperitetu
regiona u budu}nosti. I daqe
imamo neke probleme u regio-
nu, ali smo optimisti~ni da }e-

mo ih re{iti i da }emo doprineti stabilnosti Evrope. To je na{
plan”, rekao je Tadi}. 

Generalni sekretar Nato, Jap de Hop Shefer slo`io se s
predsednikom Tadi}em da pristupawe Srbije Partnerstvu za mir
predstavqa po~etak novog poglavqa u odnosima Natoa i Srbije. 

Potpisivawu pristupawa Srbije Programu Partnerstvo za
mir prisustvovali su ambasadori zemaqa ~lanica Natoa, amba-
sador Srbije u Natou Branislav Milinkovi} i ministar odbra-
ne Zoran Stankovi}. 

Isti sporazum u Briselu potpisale su i Bosna i Hercegovi-
na i Crna Gora, koje su zajedno sa Srbijom, na samitu Natoa u
Rigi, pozvane da u|u u Program Partnerstvo za mir. 

Severnoatlantska alijansa je odlu~ila da od 1. januara
2007. Italija bude ”dr`ava za kontakte” sa Srbijom, pa }e wen
zadatak biti da u naredne dve godine pospe{i komunikaciju i
unapredi saradwu Beograda sa tim savezom. Italija je time za-
menila Norve{ku na mestu takozvane ”kontakt point ambasade”
(ambasade za odnose) sa Srbijom.

Me|u ~lanicama Natoa najve}e zanimawe i konkurencija
bili su upravo za mesto dr`ave za kontakte sa Srbijom.

[ta izbor Italije zna~i za Srbiju, pitali smo pomo}nika
ministra odbrane za politiku odbrane Sne`anu Samarxi}-Mar-
kovi}.

– Zemqa koja }e biti ta~ka za kontakt sa Natoom treba da
ima izuzetno jaku misiju u Briselu, kako bi na{a pitawa ”pre-
{la rampu” i na{la se na va`nim mestima. Zna~ajno je da ima i
dobru ambasadu u Beogradu. Najzad, ta zemqa treba da ima i
stabilnu i uglednu diplomatiju. Italija sve to ima. Pored toga,
ona je ~lan Kontakt grupe i zainteresovana je za stabilnost Sr-
bije, jer joj je na{a zemqa ekonomski zanimqiva. Sa Italijom
ve} imamo dobro razvijenu bilateralnu vojnu saradwu, koja }e
ovim dobiti novi zamah. Italija tako|e u~estvuje u poverila~-
kom fondu Natoa, koji daje mikrokredite za one koji zavr{e
Projekat prekvalifikacije – Prisma, {to nam pokazuje da je na
neki na~in zainteresovana za socijalni mir u Srbiji i budu}-
nost pripadnika sistema odbrane. Imaju}i sve to u vidu, za nas
je ovo izvanredno dobra vest – izjavila je Sne`ana Samarxi}-
Markovi}.
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Potpisan ugovor 
o modernizaciji aviona MiG-29

ISPUWENO OBE]AWE
Generalni direktor ”Jugoimport-SDPR” Stevan Nik~evi} i

predstavnik Ruske korporacije za proizvodwu aviona ”MiG” Dmi-
trij Ostap~uk potpisali su 23. decembra u Vladi Republike Sr-
bije ugovor o remontu i modernizaciji pet na{ih aviona MiG 29.
”Jugoimport-SDPR” zakqu~io je ovaj ugovor, i to bez provizije,
za potrebe Ministarstva odbrane, a na osnovu ovla{}ewa Mi-
nistarstva finansija Republike Srbije. 

Dinamika ugovora, vrednog vi{e od 24 miliona dolara,
predvi|a da  dva aviona budu remontovana i modernizovana do
oktobra 2007, a jo{ dva do kraja te godine, dok se zavr{etak mo-
dernizacije petog aviona planira za 2008, tako|e odobrenim
sredstavima  iz Nacionalnog investicionog plana. 

”Ispunili smo  obe}awe koje smo dali na po~etku mandata
da }e na{e nebo ~uvati na{i avioni i da }e ovo biti po~etak
obnavqawa na{eg vazduhoplovstva”, rekao je ministar Stanko-
vi} na konferenciji na novinare posle potpisivawa ugovora.
”Remontom i modernizacijom aviona MiG-29 zna~ajno }e biti po-
ve}ana sposobnost Vazduhoplovstva i provitvazduhoplovne od-
brane Vojske Srbije u kontroli i za{titi vazdu{nog prostora
na{e zemqe, {to predstavqa i deo na{ih me|unarodnih obave-
za”, naglasio je  ministar Stankovi}. On je podsetio da su, za-
hvaquju}i razumevawu Vlade Srbije, u ovoj godini obezbe|ene
dodatne koli~ine mlaznog goriva, tako da su na{i piloti u 2006.
leteli pet puta vi{e nego 2005. godine.

Ministar za ekonomske odnose sa inostranstvom i koordi-
nator Ministarstva finansija Milan Parivodi} podsetio je da
je ulagawe u modernizaciju MiG-ova je prva velika investicija u
na{u avijaciju posle dvadeset godina. Plaranin je i remont osam
helikoptera i jednog transportnog aviona AN-26.

Ambasador Ruske Federacije Aleksandar Aleksejev izra-
zio je zadovoqstvo zbog potpisivawa ugovora istakav{i da to
”predstavqa i znak velikog poverewa izme|u Rusije i Srbije”.
Ambasador Aleksejev je najavio da }e 2007. biti jo{ bogatija u
ekonomskoj saradwi dveju zemaqa. 

Odgovaraju}i na pitawe novinara, na~elnik General-
{taba Vojske Srbije general-potpukovnik Zdravko Pono{ je
rekao da potpisivawe ugovora nije povezano sa pristupawem
Srbije Programu Partnerstvo za mir, jer da je bilo para, do
remonta i modernizacije aviona do{lo bi i ranije. General
Pono{ je istakao i da se do 2010. godine ne planira nabavka
novih aviona. 
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MINISTRA ODBRANE ZORANA STANKOVI]A

vazduh-vazduh namewene za remont, ~ije su glave bile poja~ane uranijum-
skim {ipkama, i da se ne mo`e govoriti da su pomenuti radnici ozra~eni
po{to su ispitivawa wihovog zdravstvenog stawa jo{ u toku. Ministar je
naglasio i da se prostorije u kojima su rakete skladi{tene pravilno ~uva-
ju i da je tamo strogo ograni~en pristup zaposlenima.

Novinare je zanimalo i koliko su ta~ni navodi pojedinih medija o to-
me da Vojska na grani~nim prelazima privodi lica koja se nisu odazvala
pozivu za slu`ewe vojnog roka.

– Nakon amnestije regulisane zakonom od aprila ove godine, a kojom
su ukinute podnesene krivi~ne prijave, svako je imao vremena da do danas
preko na{ih diplomatsko-konzularnih predstavni{tava proveri da li je
podignuta krivi~na prijava protiv wega. Moram ponovo da ka`em da, iako
se Ministarstvo odbrane zala`e za profesionalizaciju Vojske, zakon nije
promewen i vojna obaveza i daqe postoji – rekao je ministar odbrane. 
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QUBISAV TODOROVI] 
DR@AVNI SEKRETAR U MINISTARSTVU ODBRANE 

Vlada Republike Srbije saop{tila je da
je na sednici odr`anoj 21. decembra odlu~ila
da dr`avni sekretar u Ministarstvu odbrane
zadu`en za qudske resurse bude Qubisav To-
dorovi}. Dosada{wi pomo}nik ministra za
qudske resurse dr Zoran Jefti} razre{en je
du`nosti, zbog odlaska na novu du`nost.

Na istoj sednici, Vlada je odlu~ila da
obezbedi jo{ 20 miliona dinara za sanaciju
{tete nastale eksplozijom u vojnom magacinu
kod Para}ina. 


